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Övriga deltagare 

 
Tjänstemän och nämndsordföranden 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör, del av § 142, 143-162 
Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 
Mattias Mitz, presskommunikatör 
Andreas Lundgren (S), ordförande individ- och familjenämnden, § 142 
Hanna Lundin Jernberg (L), vice ordförande individ- och familjenämnden, § 142 
Karolina Lundqvist, socialdirektör, § 142 
Simon Blomberg, ekonomichef stöd och omsorg, § 142 
Urban Dahlberg, upphandlingschef, § 142 
Ari Leinonen, fritidsnämndens ordförande, § 142 
Stefan Hildingsson, fritidsdirektör, § 142 
Monia Sundelin, controller, § 142 
Camilla Adolfsson, säkerhetschef, § 160 
Erika Berg, beredskapssamordnare, § 160 
Izabell Åström, praktikant, § 160 
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§ 142 

 
Diarienr: KS-2025/00181 

Ekonomisk rapport januari-februari 2025 – Dialog 
med individ- och familjenämnden och 
fritidsnämnden om ekonomisk prognos 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att till protokollet notera att dialog ägt rum med individ- och 
familjenämndens presidium och fritidsnämndens presidium med syfte att 
tillgodose kommunstyrelsens uppsiktsplikt över kommunens nämnder.   

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträdet 2025-04-08 redovisar ekonomidirektör Lena Höök 
Gustafsson ekonomisk uppföljning avseende perioden januari-februari 
2025. Uppföljningen avser kommunen i stort, dess nämnder och 
kommunstyrelsen och är en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt. Individ- 
och familjenämnden och fritidsnämnden prognosticerar underskott som är 
större än 1 procent. Dessa nämnder bjuds in till näringslivs- och 
arbetsutskottets sammanträde 2025-05-06 för att redogöra för ekonomin.  
 
Vid sammanträdet 2025-05-06 informerar individ- och familjenämndens 
presidium (socialdirektör Karolina Lundqvist) och fritidsnämndens 
presidium (fritidsdirektör Stefan Hildingsson) om ekonomin och åtgärder 
för komma till rätta med underskottet. 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden  
Fritidsnämnden   
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§ 143 

 
Diarienr: KS-2025/00237 

Upphandling: Vägmärken och tillbehör - Antagande 
av leverantör 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att anta PPV Plast & Plåt Vägmärken AB, 556349-0225 som leverantör av 
Vägmärken och tillbehör under perioden 2025-06-01-2027-05-31 med 
möjlighet till förlängning 1+1 år.  

Ärendebeskrivning 
Uppdraget avser ramavtal för vägmärken (ej upplysta) med tillhörande 
produkter. 
 
Avtalets värde är ca 1 000 000 sek per år. 
 
Miljökrav är framtagna i samverkan med verksamheten. 

Beslutsunderlag 
Tilldelningsbeslut inklusive beslutsprotokoll, anbudssammanställning, 
utvärderingsprotokoll  

Beredningsansvariga 
Malin Perneholm 

Beslutet ska skickas till 
Malin Perneholm 
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§ 144 

 
Diarienr: KS-2025/00249 

Upphandling: Bagarstugevägen – Antagande av 
leverantör 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att anta Bygg i Mark AC AB som leverantör. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun  
Nybyggnad av ca 300 m lokalgata med tillhörande infrastruktur inklusive 
belysningsanläggning och dagvattenhantering  
 
UE Elnät:  
Umeå Energi Elnät utför förberedande arbete för att möjliggöra anslutning 
av de nya tomterna efter Bagarstugevägen. Arbetet utförs i samband med 
Umeå kommuns gatuprojekt  
 
Bredband:  
Sävarådalens datanät förlägger kanalisation för opto i samband med Umeå 
kommuns gatuprojekt. 
 
5 anbud, vinnande anbud 3 733 000 kr. 
UK c:a 1 850 000 kr. 
Vakin c:a 1 600 000 kr. 

Beslutsunderlag 
Bifogad fil 

Beredningsansvariga 
Anders Blom 
Urban Dahlberg 
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Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån   
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§ 145 

 
Diarienr: KS-2024/01024 

Upphandling: Snittblommor och krukväxter, dnr 
24220 - Antagande av leverantör 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att anta Blomsterlandet i Sverige AB som kommunens leverantör av 
snittblommor och krukväxter under perioden 2025-06-01 till 2027-05-31 
med möjlighet till maximalt 1+1 års förlängning. 

Ärendebeskrivning 
Uppdraget avser ett ramavtal för löpande beställningar av snittblommor, 
buketter, krukväxter och tillbehör. 
 
Upphandlingsformen har varit öppet förfarande. 
Utvärdering har genomförts enligt bästa förhållande mellan pris och 
kvalitet. 
Anbudet är helt. 
Uppskattad avtalsvolym är ca 800 000 kr per år. 
 
Totalt inkom 2 anbud varav ett har diskvalificerats. 
 
Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav och miljökrav i 
denna upphandling. 

Beslutsunderlag 
Beslutsprotokoll med tillhörande bilagor 

Beredningsansvariga 
Emma Åström, upphandlare 
Urban Dahlberg, upphandlingschef 
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Beslutet ska skickas till 
Emma Åström 
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§ 146 

 
Diarienr: KS-2025/00158 

Upphandling: Ramavtal presentkort på resor 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att anta Reseproducenten Skellefteå AB som kommunens leverantör av 
ramavtal presentkort på resor under perioden 2025-06-01 till 2027-05-31 
med möjlighet till maximalt 1+1 års förlängning. 

Ärendebeskrivning 
Uppdraget avser ett ramavtal för löpande beställningar av presentkort på 
resor för pensionsgåvor och förtjänstgåvor. 
 
Upphandlingsformen har varit öppet förfarande. Utvärdering har 
genomförts enligt bästa förhållande mellan pris och kvalitet. Anbudet är 
helt. Uppskattad avtalsvolym är ca 1 700 000 kr per år. 
 
Totalt inkom 6 anbud varav ett har diskvalificerats. 
 
Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav och miljökrav i 
denna upphandling. 

Beslutsunderlag 
Beslutsprotokoll med tillhörande bilagor 

Beredningsansvariga 
Emma Åström, upphandlare 
Urban Dahlberg, upphandlingschef 

Beslutet ska skickas till 
Emma Åström  
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§ 147 

 
Diarienr: KS-2025/00089 

Upphandling: Skolläkare – Antagande av leverantör 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att godkänna leverantör avseende upphandling skolläkare. 

Ärendebeskrivning 
Vi har avtal idag som avslutas och behöver därför nytt.  
 
Avtalets värde är ca 5 MSEK år.  
Period 2025-07-01–2027-06-30 med möjlighet till förlängning 2 år. 
Utvärdering baseras på pris och kvalitet. 
Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav i 
upphandlingen. Miljökraven är framtagna i samverkan med verksamheten 

Beslutsunderlag 
Beslutsprotokoll 
Utvärderingsprotokoll 

Beredningsansvariga 
Lina Henriksson 

Beslutet ska skickas till 
Lina Henriksson 
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§ 148 

 
Diarienr: KS-2025/00438 

Upphandling: Inköp och service av spånsugar och 
partikelfilter i slöjdsalar, dnr 24333 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att godkänna upphandlingsunderlag 

Ärendebeskrivning 
Upphandling av ramavtal inköp och service av spånsugar och partikelfilter i 
slöjdsalar. 
 
Värde: 5 000 000 kr 
 
Avtalsperiod: 2025-09-01 – 2027-08-31 med option på 1+1 års förlängning 
 
Avropsberättigade 
Umeå kommun, 212000–2627 
Bjurholms kommun 212000-2833 

Beslutsunderlag 
Avtalsvillkor 24333 
Prisbilaga 
Servicebeskrivning 
Skakrav 
Utvärderingsmodell 
Upphandlingsföreskrifter 

Beredningsansvariga 
Joakim Edvall 
Urban Dahlberg 



Sida 12 av 46 

Umeå kommun     Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 2025-05-06 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutet ska skickas till 
Joakim Edvall   
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§ 149 

 
Diarienr: KS-2025/00411 

Utdelning av miljöskjutsen 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 
 
att godkänna informationen om utdelning av Miljöskjutsen 2025. 

Ärendebeskrivning 
Sedan 2017 har ideella föreningar i Umeå kunnat söka stödet 
Miljöskjutsen, där syftet är att stödja projekt och insatser som bidrar till 
hållbar utveckling och minskad miljöbelastning. Projekten ska knyta an till 
en eller flera av Umeås lokala miljömål, de 17 globala målen eller de 16 
nationella miljömålen. Miljöskjutsarna är ett initiativ inom ramen för ett 
hållbart Umeå och administreras genom Föreningsbyrån i samarbete och 
med medel från Strategisk utveckling. 
 
Under våren 2025 har 13 ansökningar kommit in och nedanstående 
föreningar tar del av en miljöskjuts: Umeå Dyksällskap, Finska klubben, 
Coasters Holmsund-Obbola, Sävar IK, Rödåbygdens IK och Umeå simsällskap. 
 
Sammanfattning av ansökningarna och motivering finns i beslutsunderlag. 

Beslutsunderlag 
Sammanfattning av ansökningar Miljöskjutsen 2025 

Beredningsansvariga 
Fardeen Ahmadi, Fritidsbyrån. 
Katharina Radloff, Strategisk utveckling. 

Beslutet ska skickas till 
Sofia Westin  
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§ 150 

 
Diarienr: KS-2025/00415 

Överenskommelse om samverkan SLU - Umeå 
kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 
 
att godkänna Sveriges lantbruksuniversitet - Umeå kommun, 
Överenskommelse om samverkan 2025—2027 samt  
 
att uppdra till kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S) att 
underteckna överenskommelsen. 

Ärendebeskrivning 
Ärendet rör en ny Överenskommelse om samverkan mellan Umeå kommun 
och Sveriges lantbruksuniversitet (SLU). Tidigare överenskommelse om 
samverkan gällde för 2022-2024. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1:  
Sveriges lantbruksuniversitet - Umeå kommun 
Överenskommelse om samverkan 2025--2027 

Beredningsansvariga 
Helene Nilsson, Rebecka Lindgren 

Beslutet ska skickas till 
Beredningsansvariga   
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§ 151 

 
Diarienr: KS-2024/00433 

Kompletterande underlag till förslag till 
Planeringsdirektiv och budget 2026 samt plan 2027-
2029 ver 2 

Beslut 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 
 
att överlämna för- och grundskolenämndens kompletterande yttrande 
samt uppdaterat förslag till investeringsbudget 2026 och plan 2027–2029 
till partipolitisk beredning 
 
att ärendet anmäls till kommunstyrelsen 
 
att godkänna ekonomidirektörens redovisning av skatteunderlagsprognos 
 
att paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2025-04-15 att överlämna version 2 av 
stadsledningskontorets förslag till planeringsdirektiv och budget för 2026 
med bilagor till partipolitisk beredning. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att överlämnat förslag till 
investeringsbudget 2026 och plan 2027 uppdateras med anledning av 
nedanstående. 
 
KS NAU beslutade 2025-03-25 ge för- och grundskolenämnden i uppdrag 
att inkomma med ett kompletterande yttrande i planeringsprocessen för 
2026–2029 med anledning av den kraftigt förändrade 
befolkningsprognosen för 1–5 respektive 6–15 åringarna i senaste 
befolkningsprognosen (P25) samt att rekommendera för- och 
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grundskolenämnden att se över strukturbesluten för förskola respektive 
grundskola utifrån den förändrade befolkningsprognosen för 1–15 åringar. 
För- och grundskolenämnden har med anledning av detta inkommit med 
ett kompletterande yttrande, se bilaga. Utöver yttrandet har samråd skett 
med teknik- och fastighetsförvaltningen om investeringar som av 
byggteknisk karaktär behöver vara kvar. Baserat på yttrandet och samråd 
föreslås nedanstående förändringar i förslaget till investeringsbudget och 
plan. Inventarie- och utrustningsprojekt tillhörande respektive 
fastighetsprojekt har hanterats på motsvarande sätt.   
 
Nya tillkommande investeringsprojekt: 

 Förskola Tavelsjö, 6 avd 
 Förskola Hissjö, 2 avd 
 Förskola Sörmjöle.  
 Grubbeskolan (2 klassrum, matsal) 
 Brännlands skola (ersätta paviljong, tillgänglighetsanpassing) 

 
Förändrade investeringsprojekt (minskade belopp): 

 Obbola skola F-9 utbyggnad (2 klassrum) 
 
Borttagna investeringsprojekt under planeringsperioden: 

 Förskola Aspgärdan 6 avd 
 Förskola Innertavle 4 avd 
 Förskolor med kök, 10 avd per år 
 Volym/ombyggnation förskolor  
 Volym/ombyggnad grundskolor  

 
Sammantaget innebär ovanstående förändringar en minskning på ca 400 
mnkr 2026–2029 jämfört med det förslag på investeringsbudget som 
bilades planeringsdirektiv 2.   
 
Utöver dessa förändringar har följande justeringar gjorts i förslaget till 
investeringsbudget och -plan: 

 Investeringar i kraftverksamheten har anpassats till Vattenfalls 
planering. 

 Muddring av farled har flyttats fram ett år, från åren 2026–2027 till 
2027–2028. 
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 Investeringsmedel för Säkerhet och beredskap flyttas från 
kommunstyrelsen till tekniska nämnden i enlighet med beslut om 
Inriktning och ansvarsfördelning Civil beredskap (KS-2025/00304). 

 
Totalt sett är detta reviderade underlag ca 370 mnkr lägre än det förslag på 
investeringsbudget som bilades planeringsdirektiv 2. 
 
Vid sammanträder 2025-05-06 informerar ekonomidirektör om 
skatteunderlagsprognoserna från regeringens och SKR. 

Beslutsunderlag 
För- och grundskolenämndens beslut; protokollsutdrag samt bilaga med 
för- och grundskolenämndens kompletterande yttrande över förslag till 
planeringsdirektiv 2026. 
 
Förslag till investeringsbudget 2026 och plan 2027–2029. 

Beredningsansvariga 
Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 
Urban Blomdal, budgetchef 
Simon Dahlgren, controller 
Anette Sjödin, controller 

Beslut och beslutsunderlag ska skickas till 
Samtliga gruppledare i de partier som är företrädda i Umeå 
kommunfullmäktige. 
Expedieras till kommunsekreterare för anmälan till KS.  
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§ 152 

 
Diarienr: KS-2024/00767 

Motion 10/2024: Duschbås i skolornas 
omklädningsrum; Anders Norqvist (L) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att anse motionen besvarad med hänvisning till nämndernas yttranden. 

Ärendebeskrivning 
Anders Norqvist (L) har anmält motionen Duschbås i skolornas 
omklädningsrum. 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 

 Att uppdra till kommunstyrelsen att tillsammans med berörda 
nämnder tillse att alla duschar i Umeås skolor utrustas så att elever 
kan duscha i avskildhet 

 
Fritidsnämnden, för- och grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden samt tekniska nämnden har yttrat sig och 
föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisning 
till det gällande lokalfunktionsprogrammet vid nybyggnationer av 
idrottshallar som innehåller krav på duschar utan insyn samt låsbara och 
insynsskyddade utrymmen. Jämställdhetsutskottet har också yttrat sig.  

Beslutsunderlag 
Motion 10/2024 
Fritidsnämndens yttrande 
För- och grundskolenämndens yttrande 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande 
Tekniska nämndens yttrande 
Jämställdhetsutskottets yttrande 
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Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
Fritidsnämnden 
För- och grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Tekniska nämnden   
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§ 153 

 
Diarienr: KS-2024/00838 

Motion 13/2024: Regnbågsboenden; Anders 
Norqvist och Wilma Hvirfvel (L) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionens första att-sats, i enlighet med nämndernas yttranden 
 
att anse motionens andra att-sats besvarad, i enlighet med nämndernas 
yttranden 

Ärendebeskrivning 
 Anders Norqvist (L) och Wilma Hvirfvel (L) har anmält motionen 
Regnbågsboenden. 
 
Liberalerna föreslår i motion 13/2024:  

 att Umeå kommun utreder förutsättningarna för att etablera 
regnbågsboenden i form av hela eller delar av boenden eller 
likvärdiga alternativ inom äldreomsorgen och individ- och 
familjeomsorgen (LSS).  

 att Umeå kommun tillser att alla anställda inom 
omsorgsverksamhet har kunskap om och förståelse för HBTQ-
personer  

 
Individ- och familjenämnden samt äldrenämnden har yttrat sig på 
motionen och föreslår båda avslag på motionens första att-sats och att 
anse motionens andra att-sats besvarad. Jämställdhetsutskottet har också 
yttrat sig över motionen. 

Beslutsunderlag 
Motion 13/2024  
Individ- och famijenämndens yttrande  
Äldrenämndens yttrande 
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Jämställdhetsutskottets yttrande 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 
IFN, ÄN   
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§ 154 

 
Diarienr: KS-2025/00341 

Byte av upphandlingsmodell från LOV till LOU för 
hemtjänst 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att byta upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst.  
 
att göra nödvändiga justeringar i respektive nämnds reglemente så att 
ansvaret för upphandling av hemtjänst kvarstår hos respektive nämnd även 
med en ny upphandlingsform. 
 
att ge nämnderna i uppdrag att utreda förutsättningarna för att övergå till 
en modell med ramtid inom hemtjänsten, samt att ta fram förslag på hur 
samplanering av hemtjänst på landsbygden kan utvecklas och i översynen 
se över fördelningsnycklarna för hemtjänst på landsbygd. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 

Ärendebeskrivning 
Äldrenämnden och individ- och familjenämnden beslutade under våren 
2024 att ge äldreomsorgsförvaltningen och stöd- och omsorgsförvaltningen 
i uppdrag att studera riskerna för välfärdskriminalitet inom ramen för LOV-
avtalets konstruktion och jämföra detta med riskerna för välfärds-
kriminalitet inom ramen för LOU-upphandling, samt i detta genomföra en 
omvärldsanalys av andra jämförbara kommuner. Utredningen innehåller en 
omvärldsbevakning och sammanfattning av dialog med ett antal 
kommuner.  
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En rättslig analys har gjorts av upphandlingsformerna med en 
sammanfattande bedömning att en övergång från LOV till LOU kan ge 
bättre möjligheter att öka transparens och rättssäkerhet i 
upphandlingsprocessen och underlätta ett förebyggande arbete för att 
försvåra arbetslivskriminalitet och organiserad brottslighet, men 
brottsförebyggande åtgärder i form av kravställan, uppföljning och kontroll 
är kompatibla med både ett LOV– och ett LOU-förfarande. 
 
I samband med presentation av omvärldsanalys och juridisk analys av LOV 
och LOU ur ett välfärdskriminalitetsperspektiv beslutade äldrenämnden 
respektive individ- och familjenämnden att ge förvaltningarna i uppdrag att 
skriva fram ett ärende till kommunfullmäktige med förslag att övergå till 
LOU inom hemtjänsten.  
 
Respektive nämnd beslutade också att komplettera utredningen med 
Rådet för kommunala analysers (RKA) material och ekonomidata angående 
hemtjänst för Umeå och liknande kommuner, äldrenämndens respektive 
individ- och familjenämnden egna data gällande antal timmar och brukare 
fördelat på kommunal och extern hemtjänst samt en analys utifrån 
införandet av digitalisering och kvalitet inom hemsjukvården.  
Kompletteringen infogades som underlag för fortsatt beredningsprocess 
avseende förslag till förändrad upphandlingsform. 
 
Individ- och familjenämnden respektive äldrenämnden har mot 
ovanstående bakgrund föreslagit kommunfullmäktige att  
 

- att byta upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst.  
 

- att göra nödvändiga justeringar i respektive nämnds reglemente så 
att ansvaret för upphandling av hemtjänst kvarstår hos respektive 
nämnd även med en ny upphandlingsform. 

Beslutsunderlag 
Utredning LOV/LOU - Omvärldsbevakning och rättslig analys utifrån ett 
välfärdskriminalitetsperspektiv 
 
Utredning LOV/LOU – komplettering avseende ekonomi, hemsjukvård och 
digitalisering 



Sida 24 av 46 

Umeå kommun     Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 2025-05-06 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

 
Individ- och familjenämndens protokoll per 19 mars 2025 §57 (IFN-
2024/00173) 
 
Äldrenämndens protokoll per 27 mars 2025 §45 (ÄN-2024/00121) 

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag samt följande tillägg: 
Att ge nämnderna i uppdrag att utreda förutsättningarna för att övergå till 
en modell med ramtid inom hemtjänsten, samt att ta fram förslag på hur 
samplanering av hemtjänst på landsbygden kan utvecklas och i översynen 
se över fördelningsnycklarna för hemtjänst på landsbygd.  
 
Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Avslag till tjänsteskrivelsens 
förslag.  
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag och Lindbergs (S) tillägg mot avslag till 
tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att utskottet bifaller 
tjänsteskrivelsens förslag och Lindbergs (S) tillägg. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden 
Äldrenämnden   
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§ 155 

 
Diarienr: KS-2025/00338 

Utredning fotbollstält 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna fritidsnämndens och tekniska nämndens rapport  
 
att avveckla fotbollstältet. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen, tekniska nämnden och 
fritidsnämnden i uppdrag (tilläggsuppdrag 2023:4) att utreda olika 
alternativ för en framtida och hållbar lokalisering av fritidsnämndens behov 
gällande fotbollstält. Alternativen ska belysa ekonomiska konsekvenser ur 
både fastighets- och verksamhetsperspektiv, samt eventuella andra 
verksamhetsmässiga konsekvenser. Dialog med andra nämnder och 
förvaltningar ska också ske för att studera eventuella möjligheter till 
samlokalisering med kommunens andra verksamheter. Resultatet 
redovisas i bifogad projektrapport.  
 
Bakgrunden är att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade (§ 193 
diarienr. KS-2018/00520) att uppdra till upphandlingschef att ta fram 
underlag för och genomföra upphandling av hyra av fotbollshall och 
multifunktionshall på Noliaområdet samt övertryckstält för fotbollsplan på 
Gammliavallen.  
 
Övertryckstältet uppfördes 2019. Användningen av fotbollstältet på 
angiven plats, dvs. Gammliavallen har dock inte fungerat p.g.a. logistiska 
skäl. Säsongsstarter för inomhus respektive utomhusspel i de olika 
divisionerna överlappar varandra. Konsekvensen av detta är att tältet 
endast har varit uppmonterat en säsong. 
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Rapportens slutsatser  
Kostnaden avseende investeringar och reinvesteringar för fotbollstältet är 
höga i de alternativ som studerats, förutom Gammlia. Detta gäller även för 
de platser där befintlig struktur delvis kan användas. Om placeringen 
innebär att tältet ska upp- och nedmonteras varje säsong, innebär det en 
ytterligare, stor driftkostnad varje säsong. Kostnaderna behöver 
detaljstuderas ytterligare om genomförande blir aktuellt. Höga 
driftkostnader, kort teknisk livslängd, nya och återkommande investeringar 
utan bestående värden är även de viktiga perspektiv att beakta.  
 
Förutsättningarna att återplacera tältet på Gammlia saknas idag då 
utomhussäsongen är så lång när lagen spelar i högre divisioner. Det blir en 
relativt kort tid tältet kan nyttjas och då måste kostnaden för upp- och 
nedtagning beaktas och vara rimliga.  
 
Att hitta en alternativ, lämplig placering har visat sig svårt. Befintliga planer 
används i hög grad och någon plan där tältet kan stå permanent saknas. Att 
ta upp och ned tältet är dyrt. Tältet är även mycket dominerande och hur 
stadsbilden påverkas måste beaktas när tältets placering fastställs.  
Riskerna avseende fotbollstält är på en generellt hög nivå, framför allt 
risken för kollaps p.g.a. snötyngder. Ett större antal tält har kollapsat 
senaste åren och Boverket utreder nu om kraven på övertryckstält bör 
ändras.  
 
För kommunens skolverksamhet så finns tillräckligt med tider i fasta 
anläggningar i och med att Nolia fotbollshall har tillkommit, där skolan har 
prioritet på dagtid. Ett fotbollstält tillgodoser framför allt föreningslivets 
ungdomsverksamhet.  
 
Utifrån de höga kostnaderna, riskerna och svårigheten att hitta en lämplig 
plats föreslås att tältet avvecklas. 

Beslutsunderlag 
Projektrapport Fotbollstält 
Fritidsnämndens protokoll per 19 mars 2025 §19 
Tekniska nämndens protokoll per 20 mars 2025 §32 
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Beredningsansvariga 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 
Fritidsnämnden 
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§ 156 

 
Diarienr: KS-2025/00410 

Årsrapport 2024, Umeå-Vasa samarbetet 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna årsrapporten över genomförda aktiviteter 2024 mellan Umeå 
och Vasa. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun och Vasa stad har en Gemensam utvecklingsstrategi, som 
antogs av båda fullmäktigeförsamlingarna augusti 2024 med visionen att vi 
i framtiden är en region med gränslösa möjligheter i en hållbar region. 
Strategin innehåller fyra fokusområden: 1) Ett innovativt, integrerat, 
växande och hållbart näringsliv, 2) En konkurrenskraftig region som 
attraherar talanger 3) Attraktiva stads- och livsmiljöer, 4) Umeå och Vasa – 
gemensamma upplevelser. Under 2024 fortsatte det gemensamma arbetet 
mellan Umeå och Vasa och i bifogad rapport summeras vad som gjorts. Vi 
rör oss mot den beslutade visionen och jobbar för att främja hållbar tillväxt 
och välfärd i hela regionen.  

Beslutsunderlag 
Årsrapport över genomförda aktiviteter 2024 inom ramen för Umeå-Vasas 
gemensamma utvecklingsarbete 

Beredningsansvariga 
Cathrin Alenskär, strategisk utveckling 
Thomas Hansen, kommunikation 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Beslutet ska skickas till 
Cathrin Alenskär, strategisk utveckling 
Thomas Hansen, kommunikation   
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§ 157 

 
Diarienr: KS-2025/00248 

Svar på remiss: Kontantutredningen 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att svara på remissen i enlighet med förvaltningens förslag 
 
att stadsledningskontoret får i uppdrag att bevaka utfall av föreslagen 
författningsändring och vid behov upparbeta förslag till åtgärder/lösningar 
som säkrar kommunens förmåga att ta emot kontant betalning för 
offentligrättsliga avgifter.    

Ärendebeskrivning 
Regeringen beslutade 12 januari 2024 att ge en utredare i uppdrag att för 
Finansdepartementets räkning utreda förutsättningarna för att lagstifta om 
möjligheten att betala med kontanter i handeln, i synnerhet för livsviktiga 
varor såsom livsmedel, mediciner och drivmedel. Arbetet har även 
omfattat utredning om andra åtgärder för att säkra kontanternas fortsatta 
funktion som betalmedel i Sverige. 
 
Kontantutredningen har därefter lämnats för remissyttrande till Umeå 
kommun och 118 andra remissinstanser (kommuner, regioner, statliga 
myndigheter och intresseorganisationer etc).  
 
Utredarens förslag innebär i korthet att kontanter ska kunna nyttjas för att 
betala livsnödvändiga varor (livsnödvändiga livsmedel och apoteksvaror). 
Utredaren föreslår dock att kravet på kontant betalningsmöjlighet ej ska 
omfatta drivmedel, detta mot bakgrund av pågående övergång till eldriven 
fordonsflotta samt att ett sådant krav med stor sannolikhet skulle 
påskynda den sk ’mack-döden’ (dvs risken att framför allt små 
franchisedrivna serviceställen med anledning av ett kontantkrav skulle 
lägga ned verksamheten på grund av kostnads-och säkerhetsskäl). 
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Utredaren föreslår även att offentligrättsliga avgifter som avgifter för vård, 
skola, omsorg ska kunna betalas med kontanter.  Offentligrättsliga tjänster 
innefattar bland annat sådant som invånare i Sverige har laglig rätt att ta 
del av från samhället, såsom vårdtjänster eller utfärdande av id handling. 
Civilrättsliga tjänster som innefattar det som inte är av offentligrättslig 
karaktär och lite förenklat uttryckt konsumeras på frivillig bas, såsom 
parkeringsavgifter eller inträde till statliga museer föreslås ej omfattas av 
utredarens föreslag till lagkrav på kontant betalning.  
 
Oavsett vara/tjänst föreslår utredaren dock att en konsument inte ska 
kunna kräva att betala mer än 0,1 procent av prisbasbeloppet per köp i 
kontanter. Det motsvarar 5 880 kronor 2025 
 
Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret ställer sig i sak positiva till utredarens förslag (se 
bifogat förslag till remissyttrande för mer specificerade resonemang).  
 
Stadsledningskontoret vill dock påtala att om utredarens förslag till 
författningstillägg vinner laga kraft så innebär det att Umeå kommun 
behöver säkra möjlighet att ombesörja kontant betalning för 
offentligrättsliga avgifter upp till 0.1 procent av gällande prisbasbelopp.  
 
Stadsledningskontoret vill därför få i uppdrag att bevaka utfall av 
föreslagen författningsändring och vid behov upparbeta förslag till 
åtgärder/lösningar som säkrar kommunens förmåga att ta emot kontant 
betalning för offentligrättsliga avgifter.    

Beslutsunderlag 
Umeå kommuns yttrande över kontantutredningen 
Kontantutredningen  

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Beslutet ska skickas till 
Protokoll samt remissyttrande ska skickas till Finansdepartementet senast 
den 19 maj 2025. Remissyttrande bör lämnas per e-post till 
fi.remissvar@regeringskansliet.se och med kopia till 
fi.fma.b@regeringskansliet.se. Ange diarienummer Fi2024/02595 och 
Umeå kommun i ämnesraden.. 
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§ 158 

 
Diarienr: KS-2025/00205 

Svar på remiss: Straffbarhetsåldern, SOU 2025:11 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att yttra sig enligt Stadsledningskontorets yttrande nedan. 
 
att paragrafen justeras omedelbart (vid kommunstyrelsens behandling).  
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun är en av remissinstanserna för Justitiedepartementets 
remiss om straffbarhetsåldern, SOU 2025:11 
 
Regeringen tillsatte utredningen i syfte att undersöka om den nuvarande 
straffmyndighetsåldern på 15 år bör sänkas. Bakgrunden var en ökad oro 
över unga personers inblandning i allvarlig brottslighet. 
 
Stadsledningskontorets yttrande bygger på gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, för- och grundskolenämndens samt individ- och 
familjenämnden respektive yttranden. 
 

Yttrande 
Umeå kommuns yttrande ur ett utbildningsperspektiv 
Barn som begår allvarliga brott kan förväntas behöva vård och stöd under 
mycket lång tid. Utredningen beskriver konsekvenser för olika myndigheter 
och samhällsfunktioner och där anges att utredningens förslag inte leder 
till några nämnvärda förändringar när det gäller enskilda kommuners 
kostnader. Umeå kommun instämmer i att den nya lagstiftning som 
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föreslås gällande lägre straffålder för grova brott inte kommer bli någon 
större belastning för skolenheterna utan att det är främst sociala- och 
brottsbekämpande myndigheter som kommer påverkas.  
 
Däremot saknar Umeå kommun en beskrivning av vad förslagen kan få för 
konsekvenser för aktuella barns rätt till utbildning, både barn med skolplikt 
och barn utan skolplikt. Dessa barn som döms till fängelse har ett stort 
behov av vårdande och stödjande insatser över tid. Det är rimligt att anta 
att det även finns ett stort stödbehov gällande undervisning och 
skolarbete. Hur ska undervisning bedrivas? I dag när barn är dömda sker 
samverkan mellan skolan och Statens institutionsstyrelser (SIS) och LVU-
hem.  
 
Umeå kommun anser att det perspektivet saknas i utredningen och det bör 
vidare utredas hur man tänker sig att utbildning kommer ske i fängelser för 
dessa barn? Det behöver förtydligas hur elevers lagstadgade rätt till 
utbildning ska tillgodoses under placering hos kriminalvården  
 
Umeå kommun anser att det behöver vara tydligt hur elevers rätt till 
utbildning ska tillgodoses under placering hos kriminalvården eftersom 
utbildning är en stark och välkänd skyddsfaktor. Kommunen välkomnar att 
en utredare fått i uppdrag att föreslå nödvändiga lagändringar samt att 
kriminalvården ska ges förutsättningar att bedriva en ändamålsenlig 
skolverksamhet. 
 
Barn och unga som döms till fängelse för grova brott kan också komma att 
gå i grundskola eller gymnasieskola efter avtjänat fängelsestraff. Skolans 
roll är främst främjande och förebyggande och i SOU 2024:87 föreslås ett 
utökat sekretessbrytande informationsflöde i syfte att förebygga och 
förhindra brott. Det kommer även möjliggöra för skola, socialtjänst och 
kriminalvården att utbyta uppgifter och samarbeta i syfte att hjälpa den 
som avtjänat sitt straff att få en utbildning som kan stärka den unges väg 
mot en framtid utan brott.  
 
Umeå kommun vill framhålla att det är av särskild vikt att barn inte 
avtjänar fängelsestraff tillsammans med vuxna utan får vistas på separata 
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kriminalvårdsanstalter anpassade för barn där det skapas möjligheter att 
efter avtjänat straff kunna lämna den kriminella miljön.  
 
Ett viktigt skäl till att barn utnyttjas att begå grova våldsbrott idag är för att 
de inte är straffskyldiga. Genom att ytterligare sänka straffbarhetsåldern 
riskerar ännu yngre barn att bli inblandade av samma skäl. Det är en för 
allvarlig risk för att vi skall känna oss trygga med att regeringen går vidare 
med detta förslag. 
 
Umeå kommuns yttrande ur socialtjänstens perspektiv 
Till att börja med sker det just nu många och stora förändringar på det 
kriminalpolitiska området. Det blir därför svårt att överblicka och förutse 
vilka konsekvenser som blir det sammantagna resultatet av alla 
lagändringar på sikt. Det handlar till exempel om införande av den nya 
socialtjänstlagen, att avskaffa straffrabatt för unga, att införa 
ungdomsfängelser, förändringar inom SiS och nya ansvarsområden för 
Kriminalvården.  
 
Umeå kommun anser inte att en så genomgripande lagändring som att 
sänka straffåldern bör genomföras utan att först utvärdera de mer 
långsiktiga förändringar som de senaste årens lagstiftning kommer att 
medföra. Umeå kommun anser att det vore förhastat att fatta ett sådant 
beslut utan att först invänta de samlade effekterna. När det gäller förslag 
om att ungdomspåföljder ska kunna undanröjas i fler fall anser kommunen 
även här att andra socialpolitiska åtgärder bör få verka först.  
 
Som utredningen framhåller så anses den allmänna brottsligheten minska 
bland ungdomar i Sverige. Därför håller Umeå kommun med utredningen 
om att en allmän sänkning av straffåldern inte kan vara en vare sig 
träffsäker eller effektiv metod för att uppnå syftet med förslaget. Utöver de 
många risker som finns med att straffa barn (som vi återkommer till nedan) 
skulle administrationen öka avsevärt för redan ansatta myndigheter och 
lagstiftningen skulle inte träffa de individer som förslaget vill nå på ett 
effektivt sätt.  
 
Det finns inga evidens för att hårdare straff leder till mindre brottslighet, 
vilket utredarna konstaterar och är en av anledningarna till att en allmänt 
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sänkt straffålder utesluts. Argumentet bör dock uppmärksammas även när 
det gäller förslag om en differentierad straffålder. Det finns inget som talar 
för att åtgärden skulle vara en brottspreventiv åtgärd även om den bara 
riktas mot de grövsta brotten. Däremot finns en risk att en sådan 
lagstiftning leder till motsatsen, till exempel om en fjortonåring fängslas 
riskerar en ny ungdom rekryteras för att utföra brott. Dessutom kan ett 
fängelsestraff vara ett sätt att klättra i rang inom kriminella gäng, vilket inte 
heller uppfyller syftet med en sänkt straffålder.  
 
I de nordiska länderna är straffåldern 15 år och FN:s barnrättskommitté har 
specifikt rekommenderat Sverige att inte sänka den nuvarande 
straffåldern, vilket bör vara starka argument i sammanhanget. Vidare har 
straffåldern i Sverige varit densamma i över 100 år och är allmänt känd i 
samhället. Att sänka straffåldern till fjorton år vore därför att ändra på en 
grundläggande syn på barn. Hittills har den allmänna överenskommelsen i 
samhället varit att barn under femton inte ska straffas som vuxna för sina 
handlingar eftersom de varken anses vara mentalt eller fysisk fullt 
utvecklade. Det är också allmänt känt att barn i den här åldern är 
spänningssökande och har ett sämre konsekvenstänk än vuxna.  
 
Utredningen visar inte att det har tillkommit ny forskning som pekar på att 
fjortonåringar uppnått en högre mognad idag jämfört med tidigare, som 
skulle innebära att de kan anses mogna nog att ställas till svars för brott 
som vuxna. Det vore därmed en principiell förflyttning av synen på barn 
som kommunen ur ett socialtjänstperspektiv inte kan stå bakom.  
Vidare är skillnaden mellan att vara utförare av kriminella handlingar och 
att själv vara ett brottsoffer ofta överlappande när det gäller unga 
lagöverträdare. Ofta är barnen själva utsatta för brott och handlar på 
begäran av en ansvarig vuxen. Ur kommunens perspektiv är det den vuxne 
som bör ta det straffrättsliga ansvaret medan barnet behöver få vård och 
stöd för att komma ur sin situation, och ges möjlighet att starta ett vuxenliv 
fritt från kriminalitet. Många unga lagöverträdare har också 
neuropsykiatriska funktionsnedsättningar där behandling och förståelse av 
den egna funktionsnedsättningen är en bärande del i att bryta sig loss från 
en kriminell livsstil. Behandlingsperspektiv för barn under 15år har länge 
varit och är det rådande perspektivet inom socialtjänsten, där ingår också 
rehabilitering och återanpassning i samhället. Umeå kommun anser inte att 
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utredningen på ett tillräckligt sätt övertygar om att tex. fängelsestraff i 
stället för LVU för unga som begår brott skulle föra med sig positiva 
konsekvenser för individen eller samhället. Det finns däremot forskning 
som visar på att barn far illa av fängelsestraff genom att det ökar risken för 
återfall i brott, förstärker utanförskap och att det kan leda till att befästa en 
kriminell identitet. Att ge dessa ungdomar rätt behandling, rehabilitering 
och därefter återanpassning i samhället anser vi vara det som i 
förlängningen kan leda till ökad trygghet i samhället.  
 
Straffsystemets hotade legitimitet anges som en orsak till att straffåldern 
behöver sänkas. Trots utvecklingen med fler grova brott bland unga anser 
Umeå kommun att det saknas säkra evidens för att rättslig legitimitet 
faktiskt undermineras idag. Många av slutsatserna kring rättssystemets 
legitimitet är spekulativa, då utredningen utgår från att samhället upplever 
att rättssystemet saknar legitimitet utan en djupare analys i frågan.  
 
Även om rättssystemet skulle sakna legitimitet anser Umeå kommun att 
utredningen inte lämnar tillräckliga underlag som visar på att en sänkt 
straffålder är det som skulle leda till ökad legitimitet. Kommunen ser 
däremot risker med att en sänkt straffålder skulle kunna leda till 
motsatsen. Exempelvis att stämpling och försök till grova brott kan ge straff 
men inte tex. våldtäkt som inte bedöms som grov, eller andra brott som är 
mycket kränkande för individen men inte uppnår straffskalan på minst fyra 
år. Det är svårt att på ett logiskt och pedagogiskt sätt förklara för en 
fjortonårig gärningsperson att den kan anses mogen nog att dömas för  
vissa brott men inte andra. Ur brottsoffersynpunkt är det lika svårbegripligt 
varför fjortonåringar bara behöver stå till svars för vissa typer av brott. Det 
leder till en försämring av rättssystemets förutsägbarhet vilket är 
grundläggande för dess legitimitet och extra bekymrande när det gäller 
barn.  
 
Brottsoffrens upprättelse är ett av huvudargumenten för en sänkt 
straffålder. Umeå kommun håller med om att brottsoffer är utsatta och 
behöver få upprättelse och bättre hjälp. Huruvida hårdare straff/lägre 
straffålder leder till större upprättelse för brottsoffer anser vi inte att det 
finns ett enkelt svar på. Det är uppenbart att den individ som 
frihetsberövas under en period inte kan utföra fler brott under tiden. Men 
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om det ger större upprättelse för brottsoffret att en fjortonåring straffas i 
stället för att omhändertas med stöd av LVU är oklart. I Sverige finns ändå 
möjlighet att utreda brott som begås av minderåriga med hjälp av så kallad 
bevistalan, vilket är något som saknas i många länder där straffåldern är 
lägre. Som tidigare nämns kan det kan också upplevas orättvist ut ett 
brottsofferperspektiv om endast vissa brott begångna av fjortonåringar 
skulle bli straffbara. Det skulle gå att argumentera för att många brott på 
den lägre straffskalan kan upplevas som lika eller mer kränkande för 
medborgaren, än till exempel försök till grovt vapenbrott. Den föreslagna 
lagstiftningen riskerar att skapa ett ologiskt och oförutsägbart straffsystem 
som inte skulle gynna brottsoffer.  
 
Det är tydligt att åtgärder måste till för att möta denna nya men ändå 
relativt lilla grupp av unga som begår grova brott. Utifrån ett 
socialtjänstperspektiv anser kommunen att utredningen missar att ta upp 
de åtgärder som finns idag och vilka evidens som finns för olika typer av 
behandling av barn som hamnar i gängkriminalitet. Många delar av det 
socialtjänsten gör idag för unga lagöverträdare bör inte förkastas för att 
det pågår samtidigt som en oroande brottsutveckling bland unga. 
Socialtjänsten jobbar utifrån evidensbaserade metoder och är ett av få fält 
inom socialt arbete som har väl underbyggd forskning att utgå från. Hur 
och om Kriminalvården kommer ta del av detta framgår inte av 
utredningen.  
 
När en ungdom begår ett brott är socialtjänstens syn att det är ett 
familjeproblem, det är alltså både den unge och den unges familj som 
måste få del av behandling för att det ska leda till en långsiktig förändring. 
Idag är det inte tydligt hur Kriminalvården som redan är en mycket 
ansträngd myndighet skulle klara att överta delar av det uppdraget. 
Kommunen ser att det riskerar leda till en försämrad vård och behandling 
av de ungdomar som behöver den som mest. Socialtjänstens långa 
erfarenhet av att arbeta utifrån ett familjeperspektiv och har även en 
uppbyggd samverkan med skola och polis, om Kriminalvården behöver 
börja om från början i ett sådant samarbete är frågan hur lång tid det tar 
innan en ny samverkan finns på plats.  
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Sammanfattningsvis ställer kommunen sig frågande till om Kriminalvården 
har de resurser och den kunskap som behövs för att behandla 
fjortonåringar och deras familjer på ett bra sätt, samt att rehabilitera och 
återanpassa ungdomarna i samhället.  
 
Umeå kommun förutsätter att barnperspektivet kommer vara ständigt 
närvarande i det fortsatta arbetet i frågan. 

Beslutsunderlag 
Remiss Straffbarhetsåldern - Slutbetänkande av Utredningen om skärpta 
regler för unga lagöverträdare SOU 2025:11 
Yttrande för- och grundskolenämnden 
Yttrande gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Yttrande individ- och familjeomsorgsnämnden 

Beredningsansvariga 
Sofia Gustafsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Mattias Larsson (C) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Anders Ågren (M) – Att Umeå kommun ställer sig bakom utredningens 
förslag i remissen om straffbarhetsåldern, SOU 2025:11. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Anders Ågrens (M) förslag. 
Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutet ska skickas till 
ju.remissvar@regeringskansliet.se och med kopia till 
ju.L5@regeringskansliet.se. Ange diarienummer Ju2025/00206 och 
remissinstansens namn i ämnesraden.  
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§ 159 

 
Diarienr: KS-2023/00948 

Dispens från regler gällande dygnsvila 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja dispens inom personlig assistans för verksamhet 0001854 
 
att bevilja dispens inom personlig assistans för verksamhet 0596176  
 
att paragrafen justeras omedelbart (vid kommunstyrelsens behandling).  

Ärendebeskrivning 
Bakgrund: I november 2022 tecknade parterna en överenskommelse om 
att göra ändringar i bestämmelserna om dygnsvila. I bestämmelserna anges 
att arbetstagaren har rätt till minst 11 timmars dygnsvila under varje 
period om 24 timmar samt under vilka förutsättningar det är möjligt att 
göra undantag från reglerna om dygnsvila.  
 
Centrala parter konstaterar att dispens ska tillämpas restriktivt och att det 
alltid ska göras en intresseavvägning mellan arbetstagarens rätt till minst 
11 timmars dygnsvila och verksamhetens behov av att säkra bemanningen.  
Parterna har utifrån verksamhetens karaktär fört särskild dialog kring 
arbetstidsförläggning inom funktionshinderomsorgen. Detta innebär att 
det inom funktionshinderomsorgen är möjligt att, under vissa 
förutsättningar överstiga förläggning av 20 timmars arbetspass om det är 
nödvändigt för att säkerställa omsorgstagarens rättigheter och friheter 
enligt lag.  I de fall det efter analys konstateras att det krävs ett undantag 
från huvudregeln kan en ansökan om dispens upprättas. Beslut om dispens 
är tidsbegränsat, max 12 månader.  
 
Analys utifrån aktuella ärenden:   
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Verksamhet 0001854 arbetar idag med en schemaläggning som är förenligt 
med arbetstidsdirektivet. Tyvärr har det dock visat sig på senare tid att 
brukaren och personalen i den aktuella verksamheten påvisat ett försämrat 
mående. Det försämrade måendet hos brukaren intygas av hälso- och 
sjukvården.  
 
Just nu bedömer arbetsgivaren att det är nödvändigt att förlägga arbete i 
kombination jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla 
verksamheten. Arbetsgivaren kommer att fortsatt aktivt arbeta med 
rutiner och metoder i mötet med brukaren samt successivt arbeta med 
schemaförändringar för att på sikt uppfylla reglerna om 11 timmars 
dygnsvila.   
 
Verksamhet 0596176 arbetar idag med en schemaläggning som är förenligt 
med arbetstidsdirektivet. Arbetsgivaren kan dock idag notera att 
nuvarande schemaläggning inneburit en stor påverkan på brukaren, även 
personalens arbetsmiljö är påverkad. Påverkan på brukaren är också något 
som läkarintyg styrker.   
 
Just nu bedömer arbetsgivaren att det är nödvändigt att förlägga arbete i 
kombination jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla 
verksamheten. Arbetsgivaren kommer att fortsatt aktivt arbeta med 
rutiner och metoder i mötet med brukaren samt successivt arbeta med 
schemaförändringar för att på sikt uppfylla reglerna om 11 timmars 
dygnsvila.   
 
Facklig dialog:  
Berörda fackliga organisationer har tagit del av arbetsgivarens analys och 
har i samband med MBL-förhandling haft möjlighet att komma med inspel 
och förslag till åtgärder för att undvika dispens. De fackliga 
organisationerna anser att det är sårbart för verksamheten att enbart 
bemanna efter brukarens beslut och att det bör tillföras mer medel till 
verksamheten för att lösa den nya arbetstidsförläggningen. Facken framför 
också vikten av kompetensutveckling samt att arbeta med faktorer för att 
göra arbetet mer attraktivt. Vidare framför facken att det är bra med att 
det finns en handlingsplan för att undvika dispens nästkommande år. De 
betonar även vikten av att arbeta med handlingsplanen.  
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från Personalnämnden 
Verksamhetsanalys, underlag för ansökan om dispens  
Riskbedömning  
MBL-protokoll  

Beredningsansvariga 
Linda Thelberg, Bitr. förhandlingschef  
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Linda Thelberg, Bitr. förhandlingschef  
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§ 160 

 
Diarienr: KS-2025/00435 

Uppföljning av civil beredskap januari-april 2025 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att till protokollet notera att utskottet tagit del av informationen. 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträdet redovisar beredskapssamordnare Erika Berg och 
säkerhetschef Camilla Adolfsson uppföljning av arbete med civil beredskap 
januari-april 2025 samt möjligheter och utmaningar i kommande arbete. 

Beslutet ska skickas till 
- 
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§ 161 

 
Diarienr: KS-2025/00181 

Ekonomisk rapport januari-mars 2025 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att till protokollet notera att utskottet tagit del av informationen. 

Ärendebeskrivning 
Ekonomidirektör redovisar ekonomisk uppföljning avseende perioden 
januari-mars 2025. Uppföljningen avser kommunen i stort, dess nämnder 
och kommunstyrelsen och är en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Beslutet ska skickas till 
- 
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§ 162 

 
Diarienr: KS-2025/00436 

Visselblåsarfunktionen 

Beslut 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

att ge ekonomidirektören i uppdrag att genom upphandlingsenheten 
upphandla en oberoende granskning/utvärdering av kommunens 
visselblåsarfunktion. I granskningen ska också en omvärldsanalys av hur 
andra kommuners visselblåsarfunktion fungerar och organiseras ingå, 
samt rekommendation om hur Umeå kommuns visselblåsarfunktion bör 
fungera och organiseras framgent. Granskningen/utvärderingen ska ge 
svar på skrivelsen som tillsänts kommunen.  

att ge ekonomidirektören i uppdrag att ta fram en ny intern styrgrupp i 
dialog/samråd med CRD. 

att ordförande och vice ordförande i kommunstyrelsens näringslivs- och 
arbetsutskott samt ekonomidirektör initierar ett uppstartsmöte med CRD 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträdet 2025-05-06 informerar stadsdirektör Margaretha 
Alfredsson om ärendet.  
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) med instämmande av Anders Ågren (M) och Mattias 
Larsson (C) – Bifall till följande tre att-satser; 
 
att ge ekonomidirektören i uppdrag att genom upphandlingsenheten 
upphandla en oberoende granskning/utvärdering av kommunens 
visselblåsarfunktion. I granskningen ska också en omvärldsanalys av hur 
andra kommuners visselblåsarfunktion fungerar och organiseras ingå, samt 
rekommendation om hur Umeå kommuns visselblåsarfunktion bör fungera 
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och organiseras framgent. Granskningen/utvärderingen ska ge svar på 
skrivelsen som tillsänts kommunen.  
 
att ge ekonomidirektören i uppdrag att ta fram en ny intern styrgrupp i 
dialog/samråd med CRD. 
 
att ordförande och vice ordförande i näringslivs- och arbetsutskottet samt 
ekonomidirektör initierar ett uppstartsmöte med CRD. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till Lindbergs (S) m.fl. förslag (tre att-satser). Ordföranden 
finner att utskottet bifaller Lindbergs (S) m.fl. förslag (tre att-satser). 

Beslutet ska skickas till 
- 
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